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Tijekom 2019. godine poznata tvrtka RCS & RDS (Digi), lider kablovskog i internetskog trži&scaron;ta na državnoj razini,
dijelom je preuzela telekomunikacijske usluge AKTA-e u odre�enim podrujima.




     Prema ugovoru o kupovini imovine izme�u RCS & RDS S.A., kao kupca, i ATTP Telecommunications S.R.L., kao
prodavatelja, DIGI | RCS & RDS je u nekoliko mjesta u Rumunjskoj stekao odre�ene infrastrukturne komponente i
ogranien portfelj pretplatnika. Me�u tim pretplatnicima nalazilili su se i stanovnici sedam hrvatskih sela u Kara&scaron;-
severinskoj županiji, gdje je tvrtka AKTA djelovala kao jedini kablovski operator. 	Nakon preuzimanja, DIGI je
pobolj&scaron;ao kvalitetu usluga, uvo�enjem novih tv kanala i brže internetske veze, ali je bez opomene prekinuo
emitiranje dvaju kanala Hrvatske nacionalne televizije, HRT1 i HRT2, stvore�i nezadovoljstvo me�u pretplatnicima hrvatske
manjine. 



     Za&scaron;to se ta dva hrvatska programa ne mogu vi&scaron;e vidjeti u na&scaron;im selima i da li se ne&scaron;to
radi u smjeru njihovog ponovnog uvo�enja u grilu programa novog kablovskog operatora razgovarali smo sa zastupnikom
za hrvatsku manjinu u Rumunjskom parlamentu i predsjednikom Zajedni&scaron;tva Hrvata u Rumunjskoj, Slobodanom
Gherom. 



     &bdquo;Svi smo mi bili iznena�eni &scaron;to su u kolovozu nestali HRT-ovi programi s na&scaron;ih TV ekrana, jer nitko
nas nije obavijestio o tome. Jo&scaron; od kraja 90-tih godina dobili smo priliku da i putem televizije ujemo u
na&scaron;im domovima hrvatsku rije, da gledamo izravne prijenose svetih misa iz Hrvatske te da uživamo u
dokumentarnim filmovima i drugim raznim programima Hrvatske televizije. Sada smo, praktiki, opet odvojeni od svoje
matine domovine Hrvatske, nakon vi&scaron;e od 20 godina gledanja HRT-a. Zamislite da nam je sve ovo do&scaron;lo
povrh na&scaron;ih poku&scaron;aja da ouvamo hrvatski jezik i kulturu na ovim prostorima, sada, kada nam se zbog
slabog nataliteta i manjka djece polako gase &scaron;kole ne hrvatskom jeziku! S toga im se ovo dogodilo odmah sam
zatražio sastanak u Bukure&scaron;tu s ravnateljicom za komunikaciju RCS & RDS-a i uputio molbu generalnom direktoru
Sergheiu Bulgacu zatraže�i ponovno emitiranje HRT-ovih kanala u na&scaron;im mjestima. Dobio sam odgovor da DIGI
nije u mogu�nosti emitirati te kanale bez dozvole Hrvatske televizije. Ipak, predložili su da prvi korak u rje&scaron;avanju
ove situacije bude odobrenje Hrvatske televizije za dobivanje licence za emitiranje HRT1 i HRT2 na podruju Rumunjske
te da se nakon toga analizira mogu�nost ukljuenja tih programa, uz dozvolu Nacionalno audiovizualnog vije�a u
Rumunjskoj (CNA). Onda sam se obratio gospodinu Kazimiru Bai�u, glavnom ravnatelju Hrvatske radiotelevizije, ali i
drugim važnim institucijama iz RH, kojima sam prenio na&scaron;u molbu, sugestije i prijedloge. Dobio sam odgovor da
Hrvatska radiotelevizija nema niti je ikada imala bilo kakvi poslovni odnos s tv operaterima na podruju Rumunjske za
emitiranje programa Hrvatske radiotelevizije. Me�utim, obavijestili su me da �e HRT razmotriti mogu�nost sklapanja ugovora
s RCS & RDS kako bi se reemitiranje programa Hrvatske radiotelevizije u Rumunjskoj pravno reguliralo. Kako vrijeme
sporo prolazi kada ne&scaron;to s nestrpljenjem oekujes, iako nije puno vremena pro&scaron;lo od zadnjih pozitivnih
odgovora, u želji &scaron;to bržeg rje&scaron;avanja ove nastale situacije, dogovorio sam novi sastanak u
Bukure&scaron;tu i javio sam se ponovo i u Zagreb kao i Velepslanstvu RH u Bukure&scaron;tu, podsjetiv&scaron;i na
važnost na&scaron;ih molba. U zadnjem dopisu putem elektronske po&scaron;te, negdje poetkom studenog mjeseca, bio
sam obavje&scaron;ten od strane predstavnika RCS & RDS-a da su HRT-ovi predstavnici stupili u kontakt sa
RCS&RDS, da su izmjenili sve potrebne informacije te da se iskreno nadaju da �e uskoro rije&scaron;iti i dogovoriti
ugovorne odnosne. Vidite, situacija nije jednostavna i upleteno je puno imbenika u njenzinom rje&scaron;avanju. Zato,
želim prenjeti na&scaron;im žiteljima hrvatske nacionalnosti da sam poduzeo sve potrebne korake i iskreno se nadam da �e
se ponovo &scaron;to prije uti hrvatska rije i vidjeti HRT u na&scaron;im domovima! Želja mi je da to bude najkasnije do
Boži�a, kada se uda doga�aju! 



     Hvala vam svima za ruzumjevanje i uvjeravam vas da sve &scaron;to stoji u na&scaron;oj mo�i i ovisi o nama inimo i init
�emo i dalje!
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